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Met het verbieden van jacht op haas en konijn, wordt voorbij gegaan aan een aantal belangrijke 
argumenten die te maken hebben jacht op deze soorten. (waar ik specifiek spreek over haas bedoel ik 
ook konijn).

1. Veelal wordt jacht op haas (of de overige soorten van de wildlijst) door buitenstaanders vaak 
gezien als primitief of zelfs verwerpelijk, omdat het niet meer nodig is om op die manier in het 
eigen levensonderhoud te voorzien.

Ten eerste wordt jacht uitgevoerd door opgeleide personen die een pittig theoretisch en 
praktisch examen afleggen (theoretisch examen, examen hagel schieten, examen kogel 
schieten en een examen ‘omgang wapen’). Daarna wordt (voorlopig nog) van nieuwe akte 
aanvragers verwacht, dat zij een zogenaamde e-screener met goed gevolg afleggen, 
waarmee zijn ook blijken psychisch geschikt zijn om over jachtwapens te beschikken. Jagen is 
dus niet primitief, er is over nagedacht welke personen dit kunnen en mogen uitvoeren.

Ten tweede, doordat jagers zijn opgeleid en veelal binnen een bepaalde traditie worden 
‘opgevoed’ worden zogenaamde weidelijkheidsregels bijgebracht in de praktijk. Deze 
ongeschreven regels worden ook in het theoretische examen geëxamineerd maar de 
weidelijkheidsregels, de “mores, de do’s en don’ts” binnen de jagerswereld, worden vooral in 
de praktijk aangeleerd. (voorbeelden; je schiet een haas dwars, je schiet niet als je niet weet 
of je het dodelijk kunt treffen, je beperkt jezelf als er niet veel hazen zijn).

Ten derde, het vlees dat wordt verkregen na de jacht, wordt onderling verdeeld of naar een 
poelier gebracht. Het vlees van wild wordt in Nederland erg gewaardeerd als een ultiem stuk 
scharrelvlees. Daarmee is het ook een stuk duurzamer dan geïmporteerde stukken wild van 
buitenlandse wildfarmes uit bijvoorbeeld Argentinië, Hongarije of Azië.

Ten vierde, jacht mag door sommigen gezien worden als onnodig om in het levensonderhoud 
te voorzien maar daarmee wordt te eenvoudig voorbij gegaan aan de aantasting van de 
manier van leven en het recht van anderen, die wèl graag op die manier willen leven.           
Zo maakt jacht een substantieel deel uit van mijn wezen, ik heb het geleerd van mijn opa en 
vader (85) en ik leer nu mijn zoon (19), graag de fijne kneepjes van de jacht. 
Als mensen mij vragen: “ Waarom leer jij je zoon jagen? Dan antwoord ik het volgende; “het is 
fijn om buiten te zijn, het is fijn om in beweging te zijn, het is goed om sociale vaardigheden te 
leren en met anders denkende om te gaan, het is goed om verantwoordelijkheid te leren om 
met een wapen om te gaan en om je eigen eten te verzorgen maar vooral, het belangrijkste, 
dat niets in de natuur vanzelfsprekend is en dat we daar op een belangrijke mate deel van uit 
maken en zuinig op moeten zijn.” 

2. Is jacht op het haas (of de overige soorten van de wildlijst) nodig? 

Ten eerste, duurzame jacht (huidige jacht) zorgt er voor dat jagers naast hun wettelijke taak 
(verantwoordelijk zijn voor een goede wildstand), gemotiveerd blijven om wildsoorten te 
beschermen. Immers als er niets meer te jagen valt, is jacht op deze soorten ook niet meer 
relevant. Een jager zal dus altijd zorg blijven dragen voor het jachtveld waar hij/zij 
verantwoordelijk voor is. In die zin geldt, hoewel vrijwillig, voor de jager altijd het credo: “Nee, 
tenzij…”

Ten tweede, de Zoogdiervereniging en de opstellers van de Rode lijst hebben reeds zelf 
aangegeven dat jacht nauwelijks invloed heeft op de veronderstelde ongunstige ontwikkeling 
van de populatie van specifiek de soorten haas en konijn. Voor haas is dat vooral de afname 
van kruidenrijk grasland en het konijn heeft vooral te lijden onder een groot aantal virussen.

Ten derde, als het gaat om de ontwikkelingen van de populaties haas en konijn dan blijkt er 
een groot verschil tussen de inzichten op papier van de Wageningen University & Research 
en de praktijk waarnemingen in het veld van jagers en WBE’s. Dat roept de volgende vragen 
op. Zijn voldoende gegevens beschikbaar? Zijn de juiste datasets wel gebruikt? Is het niet 



verstandiger om betere telprotocollen te ontwikkelen voordat deze drastische uitspraken over 
de populatie worden gedaan? 

3. Waar is jacht op het haas en konijn (of de overige wildsoorten) nog meer verantwoordelijk 
voor?

We moeten niet vergeten dat er in Nederland talloze bedrijven, coöperaties en stichtingen, 
cultuurhistorisch maar ook financieel afhankelijk zijn van pachtinkomsten door jacht. Zo 
bestaan de Drentse Boermarken bijvoorbeeld volledig bij de gratie van de verhuur van jacht. 
Indien jacht op de soorten haas en konijn worden beknot of zelfs afgeschaft dan is de 
noodzaak van inhuur van een jachtveld via de boermarken niet meer interessant en daarmee 
verdwijnen belangrijke cultuurhistorische fenomenen.


